
Protokół z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 17.04.2018 r. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Spotkanie z Komendantem Straży Gminnej w Suchym Lesie i  z Komendantem Policji  w 

Suchym Lesie.  

6. Sprawy bieżące. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1 – 4. 

Przewodniczący Komisji BiPP W. Majewski otworzył posiedzenie Komisji. Powitał gości i członków 

Komisji oraz stwierdził prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek obrad 

został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 5. 

Pan Józef Klimczewski – mamy trudną sytuację na skrzyżowaniu ul. Obornicka/Złotnicka. Okazało 

się, że nie płacono za prąd przez ostatnie 4 lata. Energetyka wyjęła licznik dziś przed południem. 

Gmina 4 lata temu przekazała dokumenty do Powiatu. Umowa nie została zawarta. Nie ma w tym 

winy Urzędu. Skrzyżowanie z Sucholeską też należy do Powiatu. W tych miejscach jest ogromne 

natężenie ruchu. W tej chwili dzwonimy i dowiadujemy się jak wygląda sytuacja. Wszystko na 

skrzyżowaniu jest odłączone – brak zasilania. Kolejna informacja dla Państwa, to taka, że 15 i 16 

maja w szkołach WORD będzie przeprowadzał edukację komunikacyjną. Proszę o 1 policjanta i 1 

strażnika gminnego w związku z tą akcją. Grupy będą ok 40 osobowe. Zaczynamy od godz. 09.00. 

 

Przewodniczący KBiPP – jaki jest stan etatowy i czy wszystkie etaty są obsadzone. 

 

Komendant SG M. Dłużewski – mamy 10 etatów: komendant i 9 strażników, w tym dwie kobiety. 

Pracujemy, co drugi miesiąc w godzinach 6.00 – 22.00 i 6.00 – 6.00 - 3 zmiany. Szkolenia są 

przeprowadzane co roku, pierwsza pomoc przedlekarska - wiedza jest uzupełniana na bieżąco. Dwa 

razy w roku organizowany jest egzamin pisemny na komendzie z obowiązujących przepisów. 

Kierowcy odbywają szkolenie na temat podnoszenia kwalifikacji prowadzenia pojazdów 

uprzywilejowanych. Od 01.05. wprowadzone zostały patrole szkolne. Dwa razy dziennie przy ul. 

Szkolnej i ul. Konwaliowej. Zabezpieczamy przejścia grupowe np. na rekolekcje. Mamy w tej chwili 

zgłoszonych 600 interwencji. Mamy 1 wakat, ustalenia były na dwóch strażników: patrol i edukacja 

młodzieży w postaci prelekcji w placówkach oświatowych. Dwie osoby potrzebne są po to, by utrwalić 

system patrolu szkolnego i zapewnić 3-zmianowy system pracy. Mamy 4 -miesięczny system 

rozliczeniowy, z czego wynika potrzeba planowania pracy 4 miesiące na przód. 

 

Komendant Policji D. Sierżant – mamy 26 etatów, w tym 2 wakaty i 1 długotrwałe zwolnienie 

lekarskie. Mamy 4 dzielnicowych, 1 osoba przeszkolona w temacie kursu pirotechnicznego. Są kursy 



współpracy z OPS, profilaktyki społecznej i nieletnich, wszyscy uczestniczyli w kursach dla 

kierujących pojazdami uprzywilejowanymi.  

 

Przewodniczący KBiPP – jakie macie Panowie trudności? 

 

Komendant SG M. Dłużewski – problem ze stanem etatowym. To nie zapewnia ciągłości zadań. 

Jest zaplanowana wymiana radiowozu - auto zaczyna szwankować. Warunkiem jest przyjęcie starego 

auta w rozliczeniu. Pokonujemy przeszkody związane z dostępem do systemy CEPIK. Będziemy w 

końcu podłączeni do systemu w komendzie. 

 

Komendant Policji D. Sierżant – problemy, to 3 nieobecnych funkcjonariuszy. Sześć osób jest na 

stałe do prowadzenia postępowania przygotowawczego. Czterech dzielnicowych i 2 policjantów do 

spraw nieletnich. Służba patrolowa – z 11, jest 8 funkcjonariuszy. Trudno zrobić grafik, żeby służba 

mogła być całodobowa. Wrócił radiowóz po kolizji nie z naszej winy. Warunki lokalowe nie zmieniły 

się. Są wymalowane zaledwie 2 pomieszczenia po batalii z komendą wojewódzką. 

 

Przewodniczący KBiPP – jak układa się współpraca między Panami? 

 

Komendant SG M. Dłużewski – nie mamy na co narzekać. Szkoda, że nie mogliśmy korzystać z 

bazy CEPIK. Duża szansa, żeby to ruszyło u nas na miejscu. Spełniamy warunki. 

 

Komendant Policji D. Sierżant – małe perypetie. Imprezy masowe: szkoda, że tak mało 

strażników z nami działa. 

 

Komendant SG M. Dłużewski – ciąg Dni Gminy, to nie tylko sobota i niedziela, to również rajdy 

rowerowe i herbowe. Nie ma możliwości, żebyśmy byli wszędzie.  

 

Komendant Policji D. Sierżant – jest możliwość, żeby wszyscy mogli być. To zależy od 

odpowiedniego rozpisania grafików.  

 

Komendant SG M. Dłużewski – dlaczego nie było Policji na Drodze Krzyżowej? 

 

Komendant Policji D. Sierżant – przekazywałem Pana zastępcy, że będziemy na drodze krzyżowej 

na os. Grzybowym. 

 

Radny R. Tasarz – droga krzyżowa była super zabezpieczona. Potwierdzam, że służby 

kontaktowały się ze sobą i w zupełności wystarczyło to zabezpieczenie, które było na miejscu. 

 

Komendant Policji D. Sierżant – Ksiądz ze Złotnik poinformował mnie o wydarzeniu, natomiast 

ksiądz z Suchego Lasu dał nam znać dopiero w czwartek, gdy już mieliśmy zaplanowane działania. 

My Panowie musimy, a Wy możecie. Mówię to, by coś usprawnić, a nie robić Wam wytyków. Nie 

mówię, że coś działa źle, ale że może działać jeszcze lepiej. 

 

Komendant SG M. Dłużewski – zapraszam na kawę. Też mam doświadczenie policyjne. 

Zapraszam na chwilę rozmowy. 

 



Radny R. Tasarz – wina jest po stronie proboszczów. Powinni Was wcześniej informować o takich 

wydarzeniach. 

 

Przewodniczący KBiPP – jak podsumowalibyście zeszły rok? 

 

Komendant SG M. Dłużewski – nie było ani kar, ani nagród. Rok normalny, pełen pracy i wzrostu 

liczby interwencji. Brak nam pracowników i jeszcze nie został ogłoszony konkurs w tym temacie. 

 

Radny D. Matysiak – należy złożyć zapytanie do Wójta w tej sprawie. 

 

Komendant Policji D. Sierżant – mieliśmy 44 zatrzymania kierowców pod wpływem alkoholu. 

Powiat co roku organizuje konkurs na najlepszy komisariat pod względem wskaźnika wykrywalności 

i czasu reakcji na zdarzenie. Zajęliśmy III miejsce i czek na 5 tys. zł. Przeznaczymy nagrodę na 

najpilniejsze rzeczy do komisariatu.  

 

Posiedzenie KBiPP opuścił Komendant SG M. Dłużewski. 

 

Przewodniczący KBiPP -  jaka była ilość interwencji? 

 

Z-ca Komendanta SG M. Łupiński – interwencje wzrastają. W 2016 było ich 800, a w 2017 – 

2200. Mieszkańcy dzwonią z każdą sprawą. Wiele z nich jest czasochłonnych, są również interwencje 

drobne. 

 

Komendant Policji D. Sierżant – statystyki otrzymujemy z wydziału prewencji. Jest lepiej niż rok 

wcześniej. Zgłoszono 18 kradzieży – 15 mniej niż w 2016 roku, skradziono 27 samochodów – teraz 

mamy 4 zgłoszenia, 3 x naruszenie mienia.  

 

Radna U. Ćwiertnia – czy jest problem narkotyków i dilerów? 

 

Komendant Policji D. Sierżant – są to problemy wszystkich gmin. Ma na to wpływ również 

bliskość Poznania. U nas zatrzymano 12 osób za posiadanie takich substancji.  

 

Radny Z. Hącia - proszę zwrócić uwagę na samochody parkujące przy Starym Barze w Chludowie 

i przy Żabce. Podjeżdżają i odbywa się handel. Prosiłbym SG i Policję o przyjrzenie się młodzieży na 

przystanku i w budce przy ul. Wodnej w Chludowie.  

 

Radny R. Tasarz – chciałbym podziękować Panom za wzorcową współpracę. 

 

Radny D. Matysiak – SG robi codziennie patrole po Gminie. Czy kiedykolwiek zgłaszaliście, że nie 

palą się lampy na danym odcinku? 

 

Z-ca Komendanta SG – tak, zgłaszamy p. Justynie Radomskiej i zapisujemy to w książce z 

przekazanymi uwagami. Informujemy o lampach, znakach, studzienkach i zapisujemy w książce 

ewidencji uwag przekazanych do innych instytucji.  

 

Radny D. Matysiak – przetarg na auto. Czy mieliście wpływ na wybór. Czy pytano was o opinię? 



Z-ca Komendanta SG M. Łupiński – strażnik rozmawiał z p. Klimczewskim i była też dyskusja na 

naradzie kierowników.  

 

Radny D. Matysiak – jest Was 10, po 3 na zmianę. Ile razy wieźliście nieoznakowanym autem psy 

do schroniska? Można to sprawdzić? Czy dziki się uspokoiły? 

 

Z-ca Komendanta SG M. Łupiński - były psy wożone do schroniska. Co do dzików, to 

współpracujemy z p. Kurantem, kontroluje rejon i ustawia odstraszacze. Od leśnictwa nie mamy 

żadnego wsparcia. 

 

Radny D. Matysiak – z os. Natura nie zniknęły. Wciąż rozwalają śmietniki.   

 

Radni stwierdził, że należy zaprosić prezesów kół łowieckich w temacie odławiania zwierzyny.  

 

Radny D. Matysiak – czy jest możliwość szybszego kontrolowania pojazdów źle parkujących? 

 

Z-ca Komendanta SG M. Łupiński – trzeba by było szukać właścicieli po blokach. Dużo 

interwencji mieliśmy za sklepem Dino. 

 

Radny D. Matysiak – zapraszam Panów na Dzień Dziecka do Łysego Młyna – 09.06.2018. 

 

Komendant Policji D. Sierżant – od maja ruszają piesze patrole. Proszę o informację, gdzie przede 

wszystkim mają się pojawić. 

 

Ad. 6. 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwa ulicy w Chludowie.  

 

Radny Z. Hącia – ulica naprzeciwko remizy. Zaproponowałem nazwę ul. Wiatraczną ze względu na 

znajdujący się tam kiedyś wiatrak. Mieszkańcy zdecydowali, że chcą ul. Sodową.  

 

Za projektem uchwały głosowało 3 radnych, 1 radny przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodniczący KBiPP – chciałbym zaproponować powołanie zespołu do spraw dotyczących 

rozkładu jazdy, aby na komisji się tym nie zajmować.  

 

Radny R. Tasarz – proponuję radnych Hącię i Matysiaka. 

 

Wymienieni radny wyrazili zgodę na udział w obradach zespołu. 

 

Radny D. Matysiak – zgłaszam potrzebę wystosowania wniosku do ZTM o rozpatrzenie możliwości 

zainstalowania biletomatów na przystankach końcowych w Biedrusku, w Chludowie i w Golęczewie. 

 

Przewodniczący KBiPP – należy też pomyśleć o tych wsiadających na przystankach znajdujących 

się pomiędzy pętlami. Przedyskutujemy sprawę podczas spotkania z przedstawicielami ZTM. 

 

Ad. 8 - 9. 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 



Protokółowała        Przewodniczący KBiPP 

Justyna Krawczyk        Włodzimierz Majewski 

 


